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Protokół Nr XXXI/21   

z XXXI sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy   

w dniu 29 czerwca 2021 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy.  

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja    

O godzinie 14:05 otworzył XXXI sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy w kadencji 2018-2023. 

Poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713 z późn. zm.) dzisiejsze obrady są transmitowane 

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Pan Przewodniczący Antoni Kapeja powiedział, że w związku z powyższym ma miejsce 

przetwarzanie danych osobowych osób uczestniczących w obradach sesji, w postaci ich 

wizerunku, barwy głosu i innych danych ujawnionych przez rozmówców. Obowiązek 

informacyjny wobec tych osób spełniany jest poprzez wywieszenie treści klauzuli obowiązku 

informacyjnego na drzwiach wejściowych do sali, w której odbywają się obrady sesji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy. Klauzula znajduje się również w Biuletynie Informacji Publicznej 

Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zapoznanie się z treścią informacji. Następnie 

powitał radnych, gości oraz mieszkańców oglądających transmisję z obrad. 

 

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Piotr 

Łosoś, Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica 

Danuta Dubicka, Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, Radna Rady 

Powiatu w Pile Zdzisława Bosak-Kawa oraz radca prawny Katarzyna Paczyńska. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił radnych o potwierdzenie obecności w systemie eSesja. Następnie poinformował, że 

w sesji uczestniczy czternastu radnych. Powiedział, że Rada może podejmować uchwały.  

Radny nieobecny: Aleksander Tadych. 

Zawiadomienia o sesji oraz listy obecności stanowią załączniki nr 1-5 do protokołu.   
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Ad. 2 Porządek obrad 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali drogą elektroniczną porządek obrad. Wnioskował o zmianę 

treści piętnastego punktu w porządku obrad na: Podjęcie uchwały w sprawie skarg 

wniesionych do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu na Uchwałę  

Nr XXVIII/267/21 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 26 marca 2021 r. w sprawie 

uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Łobżenica. 

Wobec braku uwag Pan Przewodniczący Antoni Kapeja poddał pod głosowanie powyższy 

wniosek. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, dokonała zmiany treści 

piętnastego punktu w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad szesnastego punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/282/21 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia  

27 maja 2021 r. w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie części 

kosztów budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Łobżenica. 

Odczytał pismo Burmistrza Łobżenicy w tej sprawie (załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie wycofanie z porządku obrad punktu szesnastego. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w sprawie programu sesji. 
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Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad wraz z wprowadzonymi 

zmianami.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad 

wraz z wprowadzonymi zmianami: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Łobżenica za 2020 rok.  

7. Debata nad raportem o stanie Gminy Łobżenica za 2020 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łobżenicy wotum zaufania za 

2020 rok.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2020 rok.  

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy na 

dzień 31 grudnia 2020 r. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok. 

c) Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami. 

d) Podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy za 2020 rok.  

a) Przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej 

wykonania budżetu Gminy za 2020 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2020 rok. 
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c) Dyskusja. 

d) Podjęcie uchwały. 

11. Informacja o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów 

rekreacyjnych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Łobżenica na rok szkolny 2021/2022.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Łobżenicy w rejonie ul. Wyrzyskiej.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na wezwanie do usunięcia 

naruszenia prawa w Uchwale Nr XXVIII/267/21 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 

26 marca 2021 r.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie skarg wniesionych do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu na Uchwałę Nr XXVIII/267/21 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 26 marca 2021 r. w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Łobżenica.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2021-2034.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2021 

rok.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/283/21 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 27 maja 2021 r. w sprawie określenia wzoru wniosku  

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz określenia wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień 

złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości w ramach 

pomocy de minimis.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na 

eksploatację stałego łącza transmisji danych do Systemu Centralnej Ewidencji 

Pojazdów i Kierowców CEPIK.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na 

realizację zadania inwestycyjnego pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej  

nr 1038P – ul. Złotowska w m. Łobżenica”.  

22. Interpelacje, zapytania radnych. 

23. Wolne głosy i wnioski. 

24. Zakończenie obrad sesji. 
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Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Oznajmił, że radni otrzymali drogą elektroniczną protokół z ostatniej sesji.  

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym temacie. 

  

Wobec braku uwag Pan Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów „przeciw” 

oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, przyjęła protokół z XXX sesji  

w dniu 27 maja 2021 r. 

 

Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Udzielił głosu Panu Burmistrzowi. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że Gmina Łobżenica otrzymała dofinansowanie na budowę mostu na rzece 

Łobżonce (tzw. most …      *) w wysokości 485 tys. zł. Oznajmił, że inwestycja ta powinna 

zakończyć się w 2021 r. Powiedział, że nie znamy jeszcze ostatecznego wyniku finansowego. 

Kontynuował: „Dokumentacyjnie to jest około 700 tys. zł. Przetarg pokaże, jak to będzie 

finansowo ostatecznie wyglądało”. Wyraził zadowolenie z powodu przyznania środków na 

budowę mostu. 

Następnie Pan Burmistrz poinformował o otrzymaniu wsparcia w wysokości 113 tys. zł na 

drogę w Liszkowie, przy której mieszka były sołtys. Dodał, że obydwa dofinansowania 

pochodzą ze środków budżetu Województwa Wielkopolskiego. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oznajmił, że Pan Burmistrz uczestniczył w okresie międzysesyjnym w spotkaniach  

z mieszkańcami w sprawie parku krajobrazowego. Poprosił o informację na temat przebiegu 

oraz wniosków z konsultacji. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że temat jest procedowany. Powiedział, że jest to inicjatywa, która wpisuje się 

w część naszej gminy: Piesno, Walentynowo, Górkę Klasztorną, Wiktorówko, Dźwierszno, 

Witrogoszcz-Kolonia.   

Powiedział: „Jak każda propozycja ma swoje wady i zalety. (...) Moje wrażenia ze spotkań  

z mieszkańcami są takie, że jest bardzo dużo obaw i wątpliwości i jest to dla nas absolutnie 

zrozumiałe. To już było któreś spotkanie i właściwie im kolejne spotkanie tym jest może 

więcej życzliwości dla tego pomysłu, a wynika to przede wszystkim z wiedzy.  Szczególnie 

rolnicy obawiają się niestabilności prawa. To jest rzecz pierwsza, zasadnicza. (...) Zadają 

wiele pytań”.  

Pan Burmistrz kontynuował: „Pamiętam pierwsze spotkania. To wszystko było na nie.  

A dzisiaj kiedy tej wiedzy jest coraz więcej to myślę, że bardziej kompetentnie się rozmawia  

i proces tych rozmów został rozpoczęty”. Poinformował, że odbyły się spotkania  

z mieszkańcami w Dźwiersznie i Wiktorówku. Oznajmił: „Umówiliśmy się, że tutaj nic nie 

robimy absolutnie na siłę. Nie mamy żadnej dyrektywy, że mamy przekonywać 

mieszkańców, żeby ten park był. Jest to absolutnie swobodna decyzja zakończona opinią 

Rady Miejskiej. To Rada Miejska będzie podejmowała uchwałę pozytywną bądź negatywną”.  

Następnie Burmistrz Łobżenicy powiedział, że widzi wiele szans związanych z parkiem 

krajobrazowym np. rozwój turystyki, zachowanie dziedzictwa kulturowego, ochrona 

środowiska naturalnego. Stwierdził: „Kiedy wtapiam się (...) w te wszystkie zaostrzenia to tak 

naprawdę już dzisiaj te, które mamy, są bardziej restrykcyjne jak te, które będą jak będzie 

park krajobrazowy”. 

Zwrócił uwagę na szkody w uprawach wyrządzane przez dziką zwierzynę. Podkreślił, że bóbr 

potrafi położyć w ciągu jednej nocy parę drzew, a rolnik „chodzi” kilka miesięcy, żeby 

wyciąć jedno drzewo i nie może tego zrobić.  

Pan Burmistrz stwierdził, że park krajobrazowy to kwestia jeszcze wielu spotkań, dyskusji  

i „zrobimy tak, jak będą chcieli mieszkańcy”. Powiedział: „Jeżeli parku krajobrazowego nie 

zaakceptują no to myślę, że Rada również stojąc po stronie mieszkańców taką decyzję 

podejmie”. Dodał, że im więcej spotkań i rozmów, tym temat będzie bardziej zrozumiały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił: „Ogólnie mówiąc rolnicy nie są na chwilę obecną przekonani”. Poinformował, że 

na pewno wrócimy jeszcze do tematu parku krajobrazowego. 
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Wobec braku innych uwag Pan Przewodniczący przeszedł do realizacji następnego punktu  

w porządku obrad.  

 

Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu.  

 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 6 Przedstawienie raportu o stanie Gminy Łobżenica za 2020 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy Pan Burmistrz chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że po raz trzeci ma przyjemność przedstawienia raportu o stanie gminy. 

Stwierdził, że jest to ciekawy i wartościowy dokument. Powiedział, że mieszkańcy mają 

możliwość uczestniczenia w analizie raportu i mogą sobie wyrobić opinię na temat tego, na 

jakim etapie rozwoju jest Gmina Łobżenica oraz jak wygląda sytuacja finansowa. 

Pan Burmistrz oświadczył, że raport jest w pewnym sensie dokumentem planistycznym, który 

pokazuje, „w jakim miejscu jesteśmy, co należy zrobić, wytycza pewne kierunki”. Analiza 

tego dokumentu przez radnych pozwoli na wyciągnięcie wniosków i bardziej profesjonalne 

działanie. 
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Następnie Burmistrz Łobżenicy stwierdził: „Dobry budżet zawsze to budżet zrównoważony  

w sensie takim, że wszystkie dziedziny życia się rozwijają”. Zwrócił uwagę na konieczność 

zabezpieczenia wkładu własnego przy korzystaniu ze środków unijnych.  

Powiedział, że rok 2020 był szczególny. Wspomniał o pandemii. W ubiegłym roku miała 

miejsce susza. Poinformował, że Gmina realizowała duże inwestycje: rozbudowa 

oczyszczalni ścieków, prace związane ze świetlicami wiejskimi w Luchowie i Kunowie, 

droga do Kościerzyna Małego. 

Pan Burmistrz kontynuował, że oprócz inwestycji wykonywane były inne zadania przypisane 

do obowiązków organu wykonawczego gminy. Powiedział: „W moim odczuciu na możliwie 

najwyższym poziomie, jak tylko się da, ale oczywiście zdominował to wszystko proces 

inwestycyjny, bo on wymaga jednak najwięcej czasu. (...) Staraliśmy się to robić dobrze. Ta 

ocena oczywiście należy do Państwa, czy jest progres czy nie ma progresu. Zdaję sobie 

sprawę, że na pewno jest sporo pozytywów, ale są też negatywy. Będą też wnioski, które 

uwzględniamy”.  

W dalszej części wypowiedzi Burmistrz Łobżenicy oznajmił: „Patrzymy poprzez raport 

również na zagrożenia. Patrzymy na demografię. Patrzymy na sytuację finansową. Patrzymy 

na ciągle rosnące wydatki bieżące. Jak tak patrzymy to możemy się spodziewać co może być 

za zakrętem. Musimy być roztropni w podejmowaniu decyzji”. Stwierdził, że im bardziej 

wnikliwie będziemy analizowali raport o stanie gminy tym bardziej trafne będziemy 

podejmowali decyzje.  

Pan Burmistrz powiedział, że ważną kwestią jest udział mieszkańców w dyskusji nad 

raportem o stanie gminy. Oświadczył, że wprowadzenie tego dokumentu pod obrady sesji 

absolutoryjnej jest wielką wartością. Dodał: Raport „pokazuje kierunek, stawia wnioski, 

stawia konkretne zadanie konkretnym osobom i z tego się cieszę, bo tylko wtedy można coś 

osiągnąć”. 

 

Raport o stanie Gminy Łobżenica za 2019 rok stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 7 Debata nad raportem o stanie Gminy Łobżenica za 2020 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że raport o stanie gminy to obszerny dokument, liczący 170 stron. Poinformował, 

że obejmuje on podsumowanie działalności wójta, burmistrza w roku poprzednim,  
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w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetów 

obywatelskich. 

Następnie Pan Przewodniczący otworzył dyskusję dotyczącą raportu o stanie Gminy 

Łobżenica za 2020 rok. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oznajmił, że zapoznał się z raportem. Stwierdził, że dokument ten jest spójny ze 

sprawozdaniem budżetowym. Powiedział, że należy zwrócić szczególną uwagę na tworzenie 

nowych miejsc pracy. Kontynuował: „Wiem, że Gmina nie ma zbyt dużych mocy 

sprawczych, żeby tą sprawą się zająć, ale w jakiś sposób można przyciągnąć przedsiębiorców, 

żeby oni działali na naszym terenie. Również tutaj bardzo negatywny wpływ na to wszystko 

ma demografia”. 

Radny Ryszard Biniak zwrócił uwagę na duży spadek liczby mieszkańców na terenie gminy 

Łobżenica. Poinformował, że w 2014 r. mieliśmy około 11 tysięcy mieszkańców, a obecnie 

około 9 tysięcy. Spadek liczby mieszkańców ma duży wpływ na różne subwencje, które 

otrzymujemy.  

Następnie radny Ryszard Biniak oznajmił, że klub Pogoń Łobżenica w tym roku zdobył 

okręgowy Puchar Polski w piłce nożnej. Powiedział: „Co to ma wspólnego z raportem ? No 

ma wspólnego, bo to jest sport, kultura, na które my łożymy pieniążki”. Kontynuował: „Jeżeli 

jutrzejszy mecz i następne baraże wyjdą dla klubu pozytywnie to (…) będziemy musieli  

w jakiś sposób ten klub wesprzeć finansowo i uważam, że należałoby ująć już w planowaniu 

przyszłego budżetu zwiększenie tych środków właśnie na tą działalność”. 

Dodał, że jeżeli klub „Pogoń” jedzie np. do Wronek to reprezentuje gminę Łobżenica, a nie 

tylko miasto.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że skupił się na części raportu dotyczącej oświaty. Poinformował, że praca 

jednostek oświatowych składa się z wielu elementów. Powiedział, że jednym z nich jest  

praca środowiskowa, którą należy dobrze ocenić. 

Pan Przewodniczący Mariusz Wiśniewski stwierdził, że ważną kwestią są wyniki nauczania. 

Oznajmił: „Samokrytycznie niektóre szkoły oceniają siebie, że te wyniki są poniżej średniej.  

I to ma takie przełożenie. My oczywiście tu patrzymy do średniej powiatu i z reguły są równe 
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albo poniżej średniej. (…) Osiągane wyniki nie są zadowalające. Zresztą na komisji 

niejednokrotnie już mówiliśmy”. 

Następnie Przewodniczący Komisji Oświaty zwrócił uwagę na to, że proces edukacyjny jest 

bardzo złożony. Poinformował, że burmistrz ma nadzór administracyjny nad jednostkami 

oświatowymi. Do jego kompetencji nie należy natomiast nadzór nad stroną dydaktyczną 

szkoły. Jest to zadanie kuratora oświaty. Powiedział: „Nie znaczy, że nie może w jakiś sposób 

pośredni wspomagać, współdziałać w celu poprawienia” wyników nauczania.  

Zapytał  Burmistrza Łobżenicy, jakie ma zamiar wprowadzić „działania około dydaktyczne, 

które by miały wpływ na podniesienie wyników”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Stwierdził, że przedmówcy poruszyli szereg ważnych zagadnień związanych  

z funkcjonowaniem Gminy. Oznajmił, że Pan Burmistrz przedstawiając raport wskazał jak 

ważne są elementy oceny i analizy, wykonane na podstawie informacji zawartych w tym 

dokumencie. 

Powiedział: „Zainteresowanie tym raportem jako dokumentem być może jest 

niewystarczające. Trudno nam to ocenić. Nie widzę tutaj udziału w debacie publicznej 

mieszkańców”. Poinformował, że przepisy prawa przewidują taką możliwość. 

Pan Przewodniczący Edward Starszak oznajmił, że w raporcie pokazano szereg obszarów 

Gminy, które w różnym stopniu są rozwinięte i w różny sposób służą mieszkańcom. 

Zaspokojenie ich potrzeb jest uzależnione m.in. od możliwości finansowych Gminy. 

Kontynuował: „Jeżeli chodzi o demografię to jest jedno, ale jeżeli chodzi o migrację to jest 

drugi problem, który też daje się zauważyć, jak się głębiej przyjrzymy tym danym 

statystycznym, które są zaprezentowane”. W dwóch ostatnich latach przyrost naturalny był 

ujemny, „natomiast w pozostałych latach był jednak dodatni, a liczba mieszkańców na 

przestrzeni ostatnich chociażby pięciu lat zmniejszyła się o 250 osób”.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego zapytał: „Co w sytuacji, w tej 

gminie (...) nie odpowiada, że ci ludzie, którzy tutaj gdzieś funkcjonowali, zmieniają swoje 

miejsce zamieszkania i ich tu nie ma ?”. Stwierdził, że mamy sporo walorów ekologicznych, 

ale mniejszy potencjał jeżeli chodzi o możliwość zatrudnienia, co może być powodem tego, 

że oczekiwania młodych osób nie są zaspokojone. 

Następnie Pan Przewodniczący Edward Starszak powiedział, że bardzo ważną kwestią jest 

poszukiwanie rozwiązań mających na celu wzmocnienie potencjału gospodarczego gminy. 
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Poinformował, że na dzisiejszej sesji będziemy podejmować uchwałę, która „stwarza pewne 

mechanizmy preferencyjne dla osób, które chciałyby tutaj rozwijać działalność gospodarczą”. 

Oznajmił, że zostały ustalone „pewne priorytety, które pozwalają nam na to”, aby tworzyć 

miejsca, w których ta działalność byłaby możliwa. 

W dalszej części wypowiedzi Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

powiedział: „Jeżeli chodzi o oświatę jesteśmy (...) zatroskani poziomem edukacji na terenie 

gminy. Mamy opisane, jakich to dotyczy tutaj placówek. Myślę, że działania w tym zakresie 

wymagają ciągłej troski i podejmowania (...) wyzwań, które pozwolą nam na zwiększenie 

tego poziomu edukacyjnego, bo przecież ta edukacja to jest przede wszystkim danie szansy 

młodym ludziom, którzy będą chcieli w życiu dorosłym się rozwijać”. 

Oznajmił, że czytając raport o stanie gminy rodzą się pytania związane z przyszłością. Dodał: 

Co należy zrobić, aby „w tej gminie mieszkańcy byli bardziej szczęśliwi i mogli realizować 

swoje ambicje i marzenia ? (...) Czy trzeba robić więcej ? Co robić nowego ? Czego 

zaprzestać robić, a czego robić mniej ?” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Nawiązał do kwestii udziału mieszkańców w debacie nad raportem o stanie gminy. 

Poinformował, że mieszkaniec powinien zgłosić się do przewodniczącego rady  

w odpowiednim czasie i zdobyć minimum dwadzieścia podpisów. Powiedział, że takie 

zgłoszenia nie wpłynęły. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś  

Poinformował: „Zakłady pracy. To rozwój oczywiście, ale już dzisiaj w Łobżenicy nie ma 

ludzi do pracy”. Wspomniał o rolnikach, sadownikach i urzędzie. Stwierdził: „Ale to nie 

oznacza, że nie należy myśleć. O tym powiedział Pan Przewodniczący Edward Starszak, że 

może powoli, ale przygotowujemy ten grunt do tego, aby zechciał ktoś z inwestorów tutaj 

zainwestować, żeby ludzie chociażby nie musieli dojeżdżać do Gabi czy do Knudsena czy do 

Piły czy gdziekolwiek, a tą pracę mieli tutaj”.  

Kontynuował: „Generalnie uważam, że największą wartością Łobżenicy i to w co głęboko 

wierzę, że ludzie tutaj będą wracali i będą chcieli swoje życie z Łobżenicą związać, to jest 

środowisko, czyste powietrze, to są nasze możliwości budownictwa jednorodzinnego. Myślę, 

że w niedalekiej przyszłości również wielorodzinnego, deweloperskiego, że ten proces 

nastąpi. Absolutnie jestem przekonany, że będziemy atrakcyjną gminą”.  
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Pan Burmistrz wyraził zadowolenie z działalności oraz sukcesów KS „Pogoń” Łobżenica. 

Stwierdził, że klub ten to wspaniała promocja. Poinformował, że Gmina nie jest zobowiązana 

do finansowania wszystkich wydatków „Pogoni”. Oznajmił, że klub ten otrzymał dotację  

w wysokości 100 tys. zł plus środki z inicjatywy lokalnej. Powiedział: „Rzeczywiście należy 

to wspierać, ale niekoniecznie z naszego budżetu. Jest wiele różnych możliwości pomocy 

klubowi. Ja tą pomoc zadeklarowałem i to podtrzymuję. Może trzeba poszukać sponsora”.  

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że w dniu dzisiejszym nie wiemy ostatecznie, z czym 

wiąże się wejście do czwartej ligi w wymiarze finansowym. Oznajmił: „Jak będą w tej 

czwartej lidze to się spotkamy, porozmawiamy. My pieniądze na sport mamy ograniczone  

i mówię to w kontekście wydatków bieżących nie tylko na sport. (...) Wydatki bieżące ciągle 

rosną i musimy ostrożnie do tego tematu podejść. Wrócimy do tej rozmowy”. Dodał, że 

„warto pomagać tam, gdzie się naprawdę dobrze dzieje”. 

Następnie Pan Burmistrz oświadczył, że do placówek oświatowych przywiązuje ogromną 

wagę, od pierwszego dnia urzędowania. Powiedział, że decyzja o zamknięciu szkoły  

w Luchowie była bardzo trudna, ale została podjęta w poczuciu odpowiedzialności za finanse 

Gminy. Poinformował, że stworzyliśmy szkołom naprawdę dobre warunki do pracy. 

Oznajmił, że zachęcaliśmy do podejmowania przeróżnych inicjatyw oraz stworzyliśmy parę 

instrumentów, które miałyby poprawić wyniki nauczania, „żeby nie były niższe od średniej 

powiatowej”. 

Burmistrz Łobżenicy powiedział: „Głęboko w to wierzę, że tak jak jest firma prowadzona, 

takie jakie są stawiane wymagania, (...) takie są efekty. Niezależnie od tego jaki dzisiaj jest 

program nauczania, niezależnie od tego jak jest zmienny. Niezależnie od tego jak zmieniła się 

rola szkoły, rola nauczyciela to wspólna praca dyrektora, nauczycieli i oddziaływania zespołu 

ludzi, gdzie każdy powinien w stosunku do konkretnego ucznia myśleć tak samo, tzn. 

prowadzić taki sam proces, musi dać efekty w dłuższej perspektywie. Nie z dnia na dzień i nie 

z miesiąca na miesiąc”. 

Pan Burmistrz kontynuował: „Takie mechanizmy wprowadziliśmy” w postaci doradztwa 

metodycznego, dodatków motywacyjnych dla dyrektorów szkół, nauczycieli, nagród, 

stypendiów dla uczniów, „w postaci różnych propozycji rozwoju. Myślę tutaj o rozwoju 

muzycznym, o sporcie. Zaproponowaliśmy dyrektorom szkół również letni wypoczynek. Nikt 

nie zorganizował letniego wypoczynku tygodniowego, pięciodniowego, dziesięciodniowego, 

za który chcieliśmy zapłacić oczywiście”. 

Stwierdził: „To coś pokazuje i nie można tego zamiatać pod dywan. O tym trzeba mówić, bo 

jak nie będziemy o tym mówić to będziemy co roku analizowali wyniki nauczania i nikt z nas 
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nie będzie zadowolony i będziemy się doszukiwali wszystkich przyczyn, tylko nie tych, które 

faktycznie świadczą o takim stanie rzeczy”. 

Następnie Pan Burmistrz oznajmił, że od nowego roku szkolnego zamierza się bardziej 

zaangażować w sprawy oświaty, szczególnie wyników nauczania. Poinformował, że 

„jesteśmy bardzo restrykcyjni jeżeli chodzi o arkusz organizacyjny”. Oświadczył: „Boli mnie 

to, że wydajemy na tą oświatę, dodajemy, że tak powiem, ogromne pieniądze, a nie jesteśmy 

z tego zadowoleni do końca i myślę, że wszyscy jesteśmy tego samego zdania”. 

Burmistrz Łobżenicy powiedział: „Obserwuję szkoły na terenie gminy i wiem, jak która 

funkcjonuje i ile szansy niektóre szkoły dają swoim uczniom poprzez to, że są takie 

prorozwojowe, że wchodzą w projekty, że dzieci wyjeżdżają zagranicę”. 

W dalszej części wypowiedzi Pan Burmistrz oznajmił, że demografia właściwie we 

wszystkich gminach ościennych wygląda podobnie. Poinformował również, że 24% 

mieszkańców naszej gminy jest zaszczepionych przeciwko COVID-19. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął debatę nad raportem o stanie Gminy Łobżenica za 2020 

rok. 

  

Ogłoszenie o debacie nad raportem stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łobżenicy wotum zaufania 

za 2020 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łobżenicy 

wotum zaufania za 2020 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów „przeciw” 

oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę Nr XXXI/286/21  

w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łobżenicy wotum zaufania za 2020 rok, która 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2020 rok.  

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy na dzień  

31 grudnia 2020 r. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok. 

c) Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami. 

d) Podjęcie uchwały. 

 

Ad. a 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że radni otrzymali materiały do zapoznania. Dodał, że dokumenty te były 

omawiane na komisjach.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że budżet Gminy uchwalony na 2020 rok był wielokrotnie zmieniany. 

Oznajmił: „Wzrost tego budżetu był dosyć znaczny, bo myśmy tutaj po stronie dochodów, jak 

i po stronie wydatków pozyskiwali dodatkowe środki. W związku z tym zakres zadań był 

szerszy realizowany”. 

Powiedział, że budżet roku 2020 zamknął się kwotą dochodów w wysokości 52 mln  

748 tys. zł, co stanowi 99,51% planu. Wielkość dochodów bieżących to 46 mln 438 tys. zł,  

a dochodów majątkowych 6 mln 310 tys. zł. 

Pan Przewodniczący Edward Starszak stwierdził, że w budżecie Gminy Łobżenica są trzy 

zasadnicze źródła dochodów: dotacje (47%), subwencje (33%) i dochody własne. 

Poinformował, że około połowę dochodów własnych stanowią środki pozyskane z tytułu 

opłat i podatków lokalnych. Druga połowa to udziały w podatkach budżetu państwa. 

Oznajmił, że budżet roku 2020 był realizowany w warunkach pandemii. Gospodarka była 

hamowana poprzez różne decyzje związane z potrzebą „zabezpieczenia bezpieczeństwa 

sanitarnego”. Powiedział, że dochody budżetu Gminy zostały zrealizowane na bardzo dobrym 

poziomie, który pozwalał na pokrycie i realizację zaplanowanych wydatków. 
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Następnie radny Edward Starszak poinformował, że wydatki budżetowe w 2020 r. zostały 

wykonane w wysokości 53 mln 670 tys. zł, co stanowi 92% planu. Wydatki bieżące to kwota 

42 mln 409 tys. zł. Zostały one zrealizowane w 95%. Wydatki majątkowe wykonano  

w wysokości 11 mln 260 tys. zł (82% planu). 

Oznajmił, że budżet 2020 r. zapowiadał się kwotą deficytu w wysokości 5,5 mln zł. 

Ostatecznie deficyt był znacznie mniejszy i wyniósł około 921 tys. zł. Powiedział: „Poziom 

deficytu też był warunkowany przebiegiem realizacji wydatków i dochodów w trakcie roku, 

czyli częściowo niezrealizowanie zadań bieżących. (...) Niektóre zadania bieżące w związku  

z pewnymi ograniczeniami, szczególnie w niektórych obszarach, dziedzinach Gminy, były na 

pewnym poziomie, stąd też mniejsze były koszty funkcjonowania, stąd też i mniejsze 

wydatki”. 

W dalszej części wypowiedzi Pan Przewodniczący Edward Starszak poinformował, że 

przychody budżetu wyniosły 5 mln 421 tys. zł. Na tą kwotę złożyły się wyemitowane 

obligacje w wysokości 4 mln zł oraz wolne środki wprowadzone do budżetu 1 mln 421 tys. zł. 

Oznajmił, że w 2020 r. zostały spłacone długi Gminy wraz z ich kosztami w wysokości 1 mln 

837 tys. zł. 

Powiedział, że na koniec ubiegłego roku zadłużenie Gminy wynosiło 22 mln 509 tys. zł  

i dotyczyło kredytów oraz wyemitowanych obligacji. Jest to kwota większa o 2 mln 

168 tys. zł w stosunku do 2019 r.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego poinformował, że należności 

Gminy to kwota 1 mln 346 tys. zł. Oznajmił, że należności podatkowe kształtują się na 

poziomie 349 tys. zł. Kwota 898 tys. zł to „zobowiązania związane z realizacją zadań 

zleconych Gminie z budżetu państwa”. 

Następnie Pan Przewodniczący Edward Starszak stwierdził, że bardzo ważnym zagadnieniem 

jest realizacja wydatków majątkowych. Powiedział: „Ten poziom wzrósł w trakcie roku ze 

względu na pozyskane dodatkowe środki finansowe”. Wydatki majątkowe w 2020 r. wyniosły 

11 mln 260 tys. zł. Wpływ na ich realizację miała pandemia.  

Poinformował, że niektóre zadania były sfinansowane w ramach wydatków niewygasających, 

m.in. droga w Kościerzynie Małym, świetlica w Luchowie. Oznajmił, że planowana była też 

realizacja inwestycji ze środków rządowego programu inwestycji lokalnych: droga w Dębnie, 

teren przy OSP w Łobżenicy. Powiedział: „Zostały (...) przesunięte ze względów związanych 

z toczącą się procedurą w tamtym czasie przygotowania inwestycji”. 

Radny Edward Starszak kontynuował, że w 2020 r. zakończyła się rozbudowa oczyszczalni 

ścieków w Liszkowie. Gmina otrzymała na realizację tej inwestycji dofinansowanie ze 
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środków Unii Europejskiej. Zakres finansowy powyższego zadania w ubiegłym roku to kwota 

7 mln 635 tys. zł. Poinformował: „Trwa dzisiaj postępowanie formalne związane  

z ostatecznym zakończeniem, rozliczeniem tej inwestycji w sensie finansowym”. Oznajmił, 

że w 2020 r. udziały dla spółki komunalnej wyniosły 432 tys. zł.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedział, że w ubiegłym roku 

zakończyło się zadanie związane ze świetlicą w Kunowie. Inwestycja dotycząca świetlicy  

w Luchowie znalazła się w wydatkach niewygasających. 

Poinformował, że w 2020 r. Gmina realizowała również remont szatni na stadionie miejskim, 

przebudowę drogi w Trzeboniu, budowę drogi w Kościerzynie Małym (odcinek o długości 

2,5 km). 

W dalszej części wypowiedzi Pan Przewodniczący Edward Starszak oznajmił, że w budżecie 

były przewidziane dotacje dla sektora finansów publicznych oraz dla podmiotów 

niepublicznych. Na ten cel wydatkowano łącznie 891 tys. zł. Powiedział: „Niektóre te środki 

nie zostały skonsumowane, ale to ze względu, że właśnie były w tych obszarach największe 

ograniczenia aktywności, jeżeli chodzi o możliwość realizacji niektórych przedsięwzięć, które 

były tymi środkami finansowane”.  

Poruszył kwestię tarczy antycovidowej. Poinformował: „Gmina otrzymywała przez trzy 

miesiące pewne zwroty, co też pozwoliło na pewne oszczędności w zakresie wydatków  

w jednostkach organizacyjnych Gminy. To też była dosyć istotna kwota, która pozwoliła na 

dosyć dobrą sytuację finansową przez cały rok budżetowy”. 

Radny Edward Starszak dodał: „Oceniając realizację budżetu w roku 2020 można 

powiedzieć, że w tym trudnym okresie czasu, kiedy wiele było istotnych utrudnień  

i ograniczeń, udało się dosyć harmonijnie zrealizować wszystkie zadania i komisja 

pozytywnie zaopiniowała budżet wnioskując do Rady o przyjęcie sprawozdania finansowego. 

Były też omawiane dokumenty finansowe, bilans, rachunek zysków, rachunek jednostki, 

także przepływy finansowe. Wszystkie dokumenty łącznie ze sprawozdaniami zostały 

pozytywnie zaopiniowane”.  

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2020 rok oraz sprawozdanie 

finansowe stanowią załączniki nr 12 i 13 do protokołu. 
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Ad. b 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poruszył kwestię opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za rok 2020 wraz  

z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami.  

Poinformował, że radni otrzymali opinię. Oznajmił, że jest ona pozytywna. Odczytał 

następujące fragmenty tego dokumentu: „Przedmiotem badania, stanowiącym podstawę do 

wydania niniejszej opinii było sprawozdanie roczne z realizacji budżetu Gminy Łobżenica  

w roku 2020 oraz informacja o stanie mienia Gminy (przedłożone tutejszej Izbie w dniu  

31 marca 2021 r. przez Burmistrza).  

Skład Orzekający przed wydaniem opinii zapoznał się także z uchwałą budżetową wg stanu 

na dzień 31 grudnia 2020 r., uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2020-2034 oraz ze sprawozdaniami budżetowymi jednostki za 2020 rok. 

W sprawozdaniu opisano zmiany w planie wydatków na realizację programów 

finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust.1 pkt 2 i 3 ustawy  

o finansach publicznych, dokonane w trakcie roku budżetowego oraz omówiono stopień 

zaawansowania realizacji programów wieloletnich zapisanych w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej, co spełnia wymogi art. 269 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych. 

W ocenie Składu Orzekającego przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok 

spełnia wymogi określone w art. 267 ust. 1 pkt 1 oraz art. 269 ustawy o finansach 

publicznych. 

Nie stwierdzono przypadków przekroczenia planowanych wydatków budżetowych”. 

Następnie Pan Przewodniczący Antoni Kapeja zapytał, czy radni wyrażają wolę odczytania 

całej opinii. 

 

Radni nie zgłosili takiego wniosku. 

 

Kopia Uchwały Nr SO-15/0954/99/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 kwietnia 2021  r. w sprawie opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za rok 2020 wraz z informacją o stanie mienia 

jednostki i objaśnieniami stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Ad. c 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Łobżenica za 2020 rok. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Powiedział: „Wiadomo, że tamten rok był napięty jeżeli chodzi o kwestie inwestycyjne. Duże 

nakłady. Dużo roboty. Dużo zrobionych rzeczy jest i dobrze, bo to wszystko zostaje dla nas, 

zostaje u nas i służyć będzie naszemu społeczeństwu. Tak powinno to funkcjonować”. 

Kontynuował: „Na stronie 35 sprawozdania budżetowego mamy w dziale 758 rozliczenia 

różne, mamy taką pozycję 26 600 zł, chodzi o dzierżawę tej hali magazynowej. (…)  

Te 26 tysięcy dobrze, ale jest inna rzecz, która tak mnie troszeczkę niepokoi. To jest kwestia 

tych odsetek.. Kwota tych odsetek jest troszeczkę wyższa aniżeli średnia krajowa z 2019 roku 

na koniec grudnia, gdzie ona wynosiła 4 918, a tutaj jest 6 997”. 

Radny Ryszard Biniak zapytał: „Czy nie ma tutaj przekroczenia dyscypliny finansowej ?” 

Powiedział: „Uwaga moja jest taka, aby rozważyć na przyszłość, aby po prostu korzystać z tej 

instytucji ugody pozasądowej, jeżeli jest taka możliwość, (...) żeby uniknąć takich sytuacji bo 

pamiętajmy o tym, że to są pieniądze nasze, z naszej gminy i każda złotówka się liczy”. 

Dodał: „Ja bym prosił o wyjaśnienie, jak to się stało, że doszło do takiej sytuacji”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała: „W sprawozdaniu wyraźnie napisałam, czego dotyczą odsetki 

zaewidencjonowane w paragrafie 458 i również Regionalna Izba Obrachunkowa napisała, że 

Burmistrz wyjaśnił, czego one dotyczyły. Także na pewno żadnego przekroczenia dyscypliny 

tutaj nie było”.  

Oznajmiła: „Wydatki 26 600, o których Pan mówi, dotyczą czynszu dzierżawnego 

związanego z użytkowaniem hali magazynowej w Luchowie na potrzeby Miejsko Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej. Jest to okres blisko półtora roku. Nie zawarto umowy w tamtym 

czasie na ta dzierżawę i oczekiwania właściciela nieruchomości były nie do przyjęcia przez 

Gminę”. 

Pani Skarbnik kontynuowała: „W związku z powyższym sprawa trafiła do sądu, a sąd 

powołał rzeczoznawcę majątkowego, który ocenił jaka jest rynkowa wartość tego najmu,  

w świetle tego co się dzieje na rynku. Mogę Państwu tylko powiedzieć tyle, że zasądzony 
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czynsz dzierżawny łącznie z odsetkami, które zapłaciliśmy, jest niższy niż były oczekiwania 

właściciela nieruchomości. Także my na tym tak naprawdę zyskaliśmy. Oczekiwania 

właściciela nieruchomości były większe”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos. 

 

Radni nie zgłosili chęci zabrania głosu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zamknął dyskusję. 

 

Ad. d 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2020 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXI/287/21 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2020 rok, która stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy za 2020 rok. 

a) Przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej wykonania 

budżetu Gminy za 2020 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Łobżenicy. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2020 rok. 

c) Dyskusja. 

d) Podjęcie uchwały. 

 



 20 

Ad. a 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że nie ma dzisiaj z nami Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Poprosił 

radną Reginę Kowalewską o przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Regina 

Kowalewska 

Przedstawiła treść wniosku Komisji Rewizyjnej. Oznajmiła: „Komisja Rewizyjna Rady 

Miejskiej w Łobżenicy wnioskuje o udzielenie Burmistrzowi Łobżenicy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2020 rok. 

Podstawę prawną wystosowania wniosku stanowi art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca  

1990 r. o samorządzie gminnym, art. 270 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.  

o finansach publicznych. 

Uzasadnienie wniosku stanowi uchwała i protokół Komisji Rewizyjnej, które zostały 

przedstawione w załączeniu”. 

Radna Regina Kowalewska powiedziała, że wniosek podpisali wszyscy członkowie komisji. 

Następnie poinformowała o Uchwale Nr 3/21 Komisji Rewizyjnej z dnia 14 czerwca 2021 r. 

w sprawie wydania opinii dotyczącej wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2020 rok.  

Oznajmiła, że komisja pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy za ubiegły rok. 

Powiedziała, że Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Łobżenicy. Dodała, że uchwałę podpisali wszyscy członkowie komisji. 

 

Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. b 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poruszył kwestię opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy o udzielenie Burmistrzowi 

Łobżenicy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

Poinformował, że Przewodniczącą Składu Orzekającego jest Pani Marzena Węckowicz,  

a członkowie to Panie Małgorzata Pykała i Monika Paczyńska.  
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Przytoczył następujące fragmenty opinii: „Wniosek Komisji Rewizyjnej zawiera opinię, która 

została wyrażona w uzasadnieniu do Uchwały Nr 3/21 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 14 czerwca 2021 r. w sprawie wydania opinii dotyczącej wykonania 

budżetu Gminy Łobżenica za 2020 rok.  

Z uzasadnienia wynika, że wniosek sformułowany został po uprzedniej analizie i ocenie 

wykonania budżetu Gminy Łobżenica, sprawozdania finansowego, sprawozdania  

z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia, jak również po zapoznaniu się z opinią 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 

Komisja Rewizyjna nie wniosła zastrzeżeń do sposobu wykonywania budżetu Gminy 

Łobżenica. Na podstawie dokonanej oceny Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Łobżenicy 

zaopiniowała pozytywnie wykonanie budżetu za rok 2020 i sformułowała wniosek  

o udzielenie Burmistrzowi Łobżenicy absolutorium. 

Mając powyższe na uwadze, Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

wyraża opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy z wykonania budżetu za 2020 rok jest 

uzasadniony”. 

 

Kopia Uchwały Nr SO-15/0955/258/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 24 czerwca 2021 r. stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Ad. c 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że wsłuchując się w wniosek Komisji Rewizyjnej, opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, jak również biorąc pod uwagę to, że analizowaliśmy sprawozdanie  

z wykonania budżetu, sprawozdanie opisowe i finansowe, należy stwierdzić, że „nie ma tutaj 

jakichś rozbieżności, które powodowałyby, że ta realizacja budżetu (...) została 

nieprawidłowo przedstawiona czy w sprawozdaniach czy w innych informacjach, które 

mieliśmy do dyspozycji”. Dodał: „Głosując nad absolutorium trzeba brać pod uwagę właśnie 

to, że nie ma tutaj zastrzeżeń co do stanu realizacji budżetu roku 2020”. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos. 

 

Radni nie zgłosili chęci zabrania głosu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zamknął dyskusję. 

 

Ad. d 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy 

za 2020 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXI/288/21 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy za 2020 rok, która 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Złożył gratulacje Burmistrzowi Łobżenicy z powodu uzyskania absolutorium. Złożył również 

Panu Burmistrzowi życzenia imieninowe. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Bardzo dziękuję za wotum zaufania i za absolutorium. To naprawdę miłe i takie 

sympatyczne tak jak się ciężko pracuje i tak się to kończy i to było jednogłośnie, 

jednomyślnie. (...) Każda sesja Rady Miejskiej jest dla mnie niezwykle ważna. Na każdą się 

staram przygotować i na każdej tworzymy tutaj warunki do życia naszym mieszkańcom. 

Tworzymy je przez uchwały Rady Miejskiej. Tworzymy je na Komisjach Rady Miejskiej. 

Tworzymy je w nieformalnych dyskusjach, często trudnych, nieraz niemiłych. (...) Tak to już 

jest w tej małej polityce”.  

Pan Burmistrz kontynuował: „Sesja absolutoryjna jest tą sesją, gdzie poddaje się ocenie pracę 

Burmistrza poprzez realizację całego naszego programu finansowego, również w kontekście 
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oceny merytorycznej. Jako radny zawsze tak robiłem, bo zawsze uważałem, chociaż 

oczywiście to może w tym momencie nieuprawnione, ale zawsze uważałem, że wydawane 

pieniądze muszą być dobrze wydane i z tego musi być konkretny efekt i to mnie zawsze 

bolało kiedyś, kiedy absolutorium było, ale efekty były mierne. To było też inspiracją dla 

mnie do tego, żeby ubiegać się o tą zaszczytną funkcję”. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy stwierdził, że każdy z nas „dokłada swoją cegiełkę do tego 

wszystkiego, co się w Gminie dzieje”. Podziękował Panu Wiceburmistrzowi oraz Pani 

Skarbnik. Złożył podziękowania wszystkim pracownikom Urzędu Miejskiego, „bo to jest to 

serce, gdzie naprawdę ciężko wszyscy pracownicy pracują, każdy na swoim stanowisku 

niezależnie od tego w jakim jest referacie, niezależnie od tego jakie kompetencje ma 

przypisane”. Powiedział: „Staramy się wszystkich traktować równo. Wszystkim stawiać 

równe wymagania. Wszystkich równo rozliczać i pewno nie mają z nami lekko. Z tym się 

zgadzam, ale nikt nikogo oczywiście do niczego nie zmusza i staramy się też tworzyć dobrą 

atmosferę. (...) Zdajemy sobie sprawę, że każdy dzień niesie z sobą różne trudności i są to 

bardzo skomplikowane rzeczy”.  

W dalszej części wypowiedzi Pan Burmistrz stwierdził: „Tutaj naprawdę każdy dzień jest 

właściwie taki sam, taka ciężka orka, nieraz zakłócana różnymi nieprzewidzianymi 

sytuacjami i nagle już jest kolejna sesja, kolejna komisja i nieraz zachodzę w głowę, (…) 

kiedy mamy odpowiedzieć na to pytanie, kiedy mamy przygotować to sprawozdanie”.  

Oznajmił: „Mówiąc to chciałbym, żeby nas zrozumieć, że nieraz może nie wszystko jest na 

czas, może jest niedograne, może jest niedoczytane, ale doba ma dwadzieścia cztery godziny  

i staramy się, żeby to wszystko jednak na miarę tego społecznego zaufania, czujemy się 

zobowiązani, żeby to dobrze robić”. 

Burmistrz Łobżenicy podziękował radnym powiatowym. Powiedział: „Wszystko co się dzieje 

na terenie gminy, może nieraz nie po kolei, ale jest trwałą wartością, która tutaj pozostanie. 

(…) Na pewno trzeba Wam oddać to, że o Gminę dbacie, że zabiegacie i że się za nami 

wstawiacie. Ja o to proszę. Mieszkańcy o to proszą i dzieje się, bo jak się jeździ po gminie. 

Dzisiaj nikt nie był na Kościerzynce, a tam jest podobno wylany kawał asfaltu na drodze ze 

Szczerbina do Kościerzynki. I jak się jedzie i coś takiego widzi, czy na Dziunin, czy  

z Trzebonia do Liszkowa i myślę, że się wiele jeszcze zadzieje”. 

Następnie Pan Burmistrz oświadczył: „Uważam, że takim największym sukcesem jest to, że 

pomimo różnych naszych rozbieżności, często twardych takich dyskusji, udaje się zatrzymać 

tutaj jedność”. Dodał: „Przecież łatwiej by było mieć swój klub radnych i podejmować 

uchwały osiem do siedmiu. (…) Jasne, że to jest do zrobienia, ale nie ma takiej potrzeby i za 
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to chciałem Wam podziękować, że zawsze dojdziemy do porozumienia i nie odbywa się to na 

zasadzie jakiegoś kupczenia, tylko odbywa się to na zasadzie rozmowy, dyskusji  

i odpowiedzialności”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Powiedziała: „To miło jak Burmistrz otrzymuje jednogłośnie absolutorium. Natomiast 

wykonanie budżetu to nie ani zasługa Skarbnika, ani Burmistrza. To jest gra zespołowa. 

Kształt tego budżetu, realizacja tych zadań to proszę Państwa jesteśmy Burmistrz, Zastępca, 

ja, wszyscy pracownicy urzędu, radni, sołtysi. Burmistrz jest tylko organem wykonawczym, 

więc bez Państwa akceptacji wiele rzeczy byłoby niemożliwych do zrealizowania. Chciałam 

podziękować przede wszystkim za takie zaufanie, za taką bardzo dobrą współpracę, chociaż 

mam świadomość, że nie zawsze te moje odpowiedzi Państwa satysfakcjonowały”. 

Pani Skarbnik oznajmiła również: „Cieszy najbardziej to, że pomimo planowanego deficytu 

na poziomie 5,5 mln zł wykonaliśmy 921 tys. zł i jeszcze nadpłaciliśmy kredytu”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Ogłosił dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po wznowieniu obrad. 

 

Ad. 11 Informacja o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów 

rekreacyjnych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali informację o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu 

obiektów rekreacyjnych. Była ona omawiana na Komisjach Rady. Następnie otworzył 

dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Powiedział, że Komisja Oświaty pochyliła się nad informacją i wypracowała wniosek, który 

ma poprawić bezpieczeństwo nad wodą. Poinformował, że wniosek został skierowany do 

Pana Burmistrza i dotyczy rozeznania możliwości zatrudnienia ratownika w miesiącach lipiec 
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i sierpień. Oznajmił: „To taka kwestia przyszłościowa. Zobaczymy, czy nas będzie na to 

stać”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, czy zatrudnienie ratownika leży tylko w naszej gestii, czy również Powiat Nakielski 

powinien się do tego dołożyć. Dodał, że ma na myśli Gródek. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że na dzisiaj to nie są kąpieliska. Oznajmił, że Trzeboń i Gródek są 

równoważne. Powiedział, że z trwogą patrzy na Trzeboń, gdzie przyjeżdża dużo osób. 

Kontynuował: „Staramy się dbać o to, żeby wszystkie tablice informacyjne, zakaz kąpieli, 

kąpiel na własną odpowiedzialność, zakaz skoków na głowę, to wszystko żeby było”.  

Pan Burmistrz poinformował: „Mamy zatrudnionego pracownika, który większość czasu 

spędza w Trzeboniu dbając tam o porządek, (...) żeby te wszystkie tablice informacyjne były”. 

Kontynuował: „Musimy rozeznać i zrobimy to w tym roku. Dwa miesiące rzeczywiście 

ratownika. Musimy się dowiedzieć jakie warunki muszą być spełnione, co wszystko musimy 

zrobić. Myślę, że to również dotyczy Trzebonia, jeżeli tylu mieszkańców Nakła tu przyjeżdża. 

Nie wiem czy to jest w ogóle do zrobienia, ale rozmawiać przecież z Burmistrzami czy Radą 

Miejską w Nakle możemy, żeby te koszty rozłożyć. (...) Zrobić to na zasadzie porozumienia  

i jeżeli stanowi to dla Nakła rzeczywiście taką poważną bazę wypoczynkową, a widać po 

rejestracjach, że tak. Również z Wyrzyska bardzo dużo osób przyjeżdża. Każdy jakby się 

dołożył to może byśmy ten temat udźwignęli i to musimy uporządkować”. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy stwierdził, że plaża w Trzeboniu jest atrakcyjna. Gmina 

podejmuje działania w celu poprawy panujących tam warunków. Dodał: „Rozpracujemy ten 

temat i od dłuższego czasu już mi to chodzi po głowie. Zaproponujemy Państwu Radnym, jak 

będziemy mieli już pełną wiedzę, jakieś rozwiązanie”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Zwrócił się do Pani Radnej Zdzisławy Bosak-Kawa. Poinformował: „Ja to pismo 

sprawdziłem dzisiaj i ono dotyczyło dokładnie tego, o czym teraz tutaj mówimy i myślę, że 

do tego tematu podejdziemy szerzej tak jak Pan Burmistrz tutaj odpowiedział. Oczywiście 

tam był akapit w piśmie mówiący o ścieżce rowerowej. (…) Wiadomo, że trzeba rozpocząć 

od sytuacji własnościowej, jaka jest na tym szlaku”. 
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Pan Wiceburmistrz powiedział również, że kwestię ratowników należy omówić przy okazji 

budżetu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu 

 w porządku obrad. 

 

Informacja o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów rekreacyjnych 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Łobżenica na rok szkolny 2021/2022 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że omawiana uchwała dotyczy średniej ceny za benzynę, gaz i olej napędowy. 

Dodał, że ma to służyć zwrotowi kosztów dojazdu dzieci niepełnosprawnych do szkoły. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa w Gminie Łobżenica na rok szkolny 2021/2022. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXI/289/21 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Łobżenica na rok szkolny 2021/2022, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Łobżenica w rejonie ul. Wyrzyskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego analizowała projekt uchwały. 

Oznajmił, że dotyczy on dosyć sporego obszaru w rejonie planowanej obwodnicy Łobżenicy, 

przy wyjeździe z miasta w kierunku Wyrzyska (po lewej stronie). Powiedział: „Tam są 

zaprojektowane tereny rozwojowe gminy, które pozwolą na lokalizowanie tam  

i rozwiązywanie potrzeb społecznych tj. budownictwo wielomieszkaniowe, budownictwo 

jednorodzinne, usługi jak również tereny zieleni”. Stwierdził, że obszar objęty zmianą planu 

miejscowego może stanowić drugie centrum mieszkaniowo-usługowe Łobżenicy. Dodał, że 

komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Radni nie wnieśli innych uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poddał pod głosowanie przyjęcie załącznika nr 3 do uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Łobżenica w rejonie ul. Wyrzyskiej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła załącznik nr 3. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zarządził głosowanie w sprawie nieuwzględnienia pierwszej uwagi osoby fizycznej 

wniesionej do wyłożonego do publicznego wglądu projektu planu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, nie uwzględniła uwagi. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zarządził głosowanie w sprawie nieuwzględnienia drugiej uwagi osoby fizycznej wniesionej 

do wyłożonego do publicznego wglądu projektu planu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, nie uwzględniła uwagi. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zarządził głosowanie w sprawie nieuwzględnienia trzeciej uwagi osoby fizycznej wniesionej 

do wyłożonego do publicznego wglądu projektu planu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, nie uwzględniła uwagi. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zarządził głosowanie w sprawie nieuwzględnienia czwartej uwagi osoby fizycznej wniesionej 

do wyłożonego do publicznego wglądu projektu planu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, nie uwzględniła uwagi. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poddał pod głosowanie przyjęcie załącznika nr 2 do uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Łobżenica w rejonie ul. Wyrzyskiej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła załącznik nr 2. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Łobżenica w rejonie ul. Wyrzyskiej. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXI/290/21 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Łobżenica w rejonie ul. Wyrzyskiej, która stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na wezwanie do usunięcia 

naruszenia prawa w Uchwale Nr XXVIII/267/21 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia  

26 marca 2021 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poinformował, że temat był omawiany na komisjach. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poruszył kwestię rozwoju produkcji zwierzęcej. Powiedział: „Chodziło nam, żeby taki rozwój 

był możliwy w takim obszarze, żeby on nie wpływał niekorzystnie na otoczenie już istniejące, 

zagospodarowane. W związku z tym zostały wprowadzone te zapisy, które w tej chwili 

pozwalają, bo (...) z tych wezwań tu złożonych można mieć wrażenie, że nie wolno.  

Wolno. Oczywiście, że tak. Pod warunkiem, że będzie to w planie określone i są takie 

miejsca, gdzie można prowadzić działalność, która jest działalnością właśnie o charakterze 

przemysłowym, czyli o pewnej skali produkcji, rozmiarów tej produkcji, która już wypełnia te 

wymagania i stąd nie ma (...) ograniczeń generalnych, że są tutaj zabronione możliwości 

rozwoju, tylko że ten rozwój musi chronić również tą przestrzeń, która znajduje się w 

otoczeniu przed niekorzystnymi wpływami”. 

Następnie Pan Przewodniczący Edward Starszak oznajmił: „Myślę, że w tej materii jest to 

ważne, że nie zamykamy, a pozwalamy. Natomiast wezwanie tutaj dotyczy właśnie tej 

generalnej normy, która jakby ograniczała możliwość rozwoju określonej działalności. Ona 

nie ogranicza. (...) Dlatego tutaj jest opinia, żeby tą uchwałą podjąć w sprawie odrzucenia 

tego wezwania”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Wobec braku innych uwag zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXI/291/21 w sprawie udzielenia odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naruszenia 

prawa w Uchwale Nr XXVIII/267/21 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 26 marca  

2021 r.. 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie skarg wniesionych do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu na Uchwałę Nr XXVIII/267/21 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 26 marca 2021 r. w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

W związku z brakiem uwag poddał pod głosowanie podjęcie ww. uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXI/292/21 w sprawie skarg wniesionych do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu na Uchwałę Nr XXVIII/267/21 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 26 marca 2021 r. w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2021-2034 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że Komisja Budżetu analizowała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2021-2034. Powiedział, że opinia komisji jest 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały wraz z autopoprawką. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXI/293/21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica 

na lata 2021-2034 - wraz z autopoprawką. 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad. 17 Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 

2021 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii projektu ww. uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Omówił propozycje zmian w budżecie Gminy na 2021 rok (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu). Dodał, że opinia Komisji Budżetu jest pozytywna.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w powyższej sprawie wraz  

z autopoprawką. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXI/294/21 w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2021 rok 

- wraz z autopoprawką. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

Ad. 18 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/283/21 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 27 maja 2021 r. w sprawie określenia wzoru wniosku  

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz określenia wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień 

złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag Pan Przewodniczący zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 

podjęciem ww. uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXI/295/21 w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz określenia wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego 

za okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek 

mieszkaniowy. 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Ad. 19 Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości w ramach 

pomocy de minimis 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział: „Nad tym pracowaliśmy już dosyć długo. Ostatecznie został przygotowany ten 

projekt, który tak jak wspomniałem już wcześniej, jest instrumentem, narzędziem 

aktywizującym, (...) zachęcającym dla osób, które chciałyby rozwijać działalność 

gospodarczą na terenie naszej gminy. To miałoby być przyczynkiem do (...) większego 
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zainteresowania inwestorów czy kapitału lokalnego czy ponadlokalnego inwestycjami  

w zakresie rozbudowy gospodarczej naszej gminy”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od 

podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXI/296/21 w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości w ramach pomocy 

de minimis, która stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad. 20 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu 

na eksploatację stałego łącza transmisji danych do Systemu Centralnej Ewidencji 

Pojazdów i Kierowców CEPIK 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

W związku z brakiem uwag zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXI/297/21 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na 

eksploatację stałego łącza transmisji danych do Systemu Centralnej Ewidencji 

Pojazdów i Kierowców CEPIK. 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad. 21 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej  

nr 1038P – ul. Złotowska w m. Łobżenica” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie projektu ww. uchwały. 
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Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Oznajmił, że temat był omawiany już wielokrotnie. Następnie zarządził głosowanie nad 

podjęciem uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXI/298/21 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na 

realizację zadania inwestycyjnego pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej  

nr 1038P – ul. Złotowska w m. Łobżenica”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Ad. 22 Interpelacje i zapytania radnych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie było interpelacji. 

 

Radni nie zabrali głosu. 

 

Pan Przewodniczący przeszedł do realizacji następnego punktu w porządku obrad. 

 

Ad. 23 Wolne głosy i wnioski 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Krzysztof Matejek 

Powiedział: „Panie Burmistrzu. Takie pytanie odnośnie cięcia trawy, bo wiadomo, że 

sołectwo Dębno to nie jest nasza ziemia. W związku z tym mam pytanie pierwsze. Kiedy my 

tą ziemię będziemy mieli jako sołectwo ? Jak daleko ta sprawa jest ? Bo wiem, że są 

problemy odnośnie przejęcia”. 

W dalszej części wypowiedzi radny Krzysztof Matejek oznajmił, że sołectwo Dębno wycina 

trawę „jak tylko może”, z pomocą Pana Burmistrza. Stwierdził: „W końcu …  * mają też tam 

swoją ziemię i w tym roku ani razu tam nie cieli tej trawy. To są nasze koszty. (...) Mają 
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swoje pieniądze, swoje fundusze, swoich pracowników”. Pani Prezes powinna wysłać 

pracowników w celu ścięcia trawy. Poprosił Burmistrza Łobżenicy o zainteresowanie się tą 

sprawą. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poruszył kwestię zachowania się niektórych kierowców na terenie miasta i gminy. Oznajmił, 

że ma na myśli „palenie gum”. Powiedział, że od momentu kiedy został dokonany wpis  

w mapie zagrożeń „na razie się uspokoiło troszeczkę koło stadionu, ale cały czas jest słychać 

jak jest spokojny wieczór, że to zjawisko się nasila, tj. na trasie do Kunowa, z Luchowa  

w kierunku do skrzyżowania z Witrogoszczą, (...) do Górki”.  

Radny Ryszard Biniak poprosił o uczulenie odpowiednich służb, aby zajęły się tym 

problemem. Przypomniał o możliwości skorzystania z mapy zagrożeń. Poruszył również 

kwestię przekraczania dozwolonej prędkości. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zwrócił uwagę na to, że „palenie gum” przyczynia się do niszczenia asfaltu.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że mapa zagrożeń jest pewnym instrumentem i policja jest wtedy zobligowana, aby 

częściej jeździć we wskazane miejsca. Stwierdził, że nie ma gorszego widoku jak „zdarte 

opony” na nowym asfalcie. Powiedział, że nie rozumie takiego zachowania. Zgłosił uwagi co 

do pracy policji. Kontynuował: „Dopóki w policji będą statystyki i tylko i wyłącznie 

statystyki to pewno tak będzie, że nie ma takiego odniesienia do środowiska, gdzie 

mieszkamy i to jest wszystko do ustalenia. (...) Nie o to chodzi. Ja to ciągle powtarzam, żeby 

policja stała za każdym rogiem, bo to jest przecież niemożliwe. Policja ma mieć autorytet”.  

Dodał: „Zareaguję na to w sposób konkretny, żeby na tą mapę zagrożeń jednak rzeczywiście, 

nawet apel na stronach internetowych i urzędu i Kocham Łobżenicę, tego co mamy do 

dyspozycji, bądź mieszkańcom podać tam tą mapę zagrożeń, gdzie mają dzwonić, jak to ma 

się odbywać”. 

W dalszej części wypowiedzi Pan Burmistrz ustosunkował się do kwestii poruszonych przez 

radnego Krzysztofa Matejka. Powiedział, że należy dbać o otoczenie sklepu. Oznajmił: „Będę 

rozmawiał”. Poinformował: „Sprawa jest w Krajowym Ośrodku Wsparcia Rolnictwa jeżeli 

chodzi o przejęcie gruntów, na których nam zależy, ale jak daleko nie odpowiem. Dowiem się 

jutro (...) i podam informację”. 
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Burmistrz Łobżenicy powiedział, że wystąpił do Starosty Pilskiego o sporządzenie 

porozumienia w sprawie letniego utrzymania dróg powiatowych na terenie miasta. 

Kontynuował: „To porozumienie zostało sporządzone. Jest u nas jeszcze dopracowywane  

i myślę, że Rada Powiatu na najbliższej sesji będzie mogła podnieść tą uchwałę i ją 

zatwierdzić”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Krzysztof Matejek 

Podziękował Pani Radnej Zdzisławie Bosak-Kawa za pomoc udzieloną w sprawie drogi do 

Dziunina. 

 

Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak-Kawa 

Złożyła gratulacje Panu Burmistrzowi z okazji uzyskania absolutorium. Poinformowała  

o wydanej przez Towarzystwo Miłośników Łobżenicy publikacji pt. „Nasza mała Ojczyzna. 

Historia Łobżenicy i okolicy”. Oznajmiła: „Dostaliśmy dofinansowanie tutaj od Państwa do 

tej publikacji. Myśmy dołożyli swoje pieniądze, ale to jeszcze nie było tak dużo, a kiedy 

dostaliśmy pieniądze z Urzędu Marszałkowskiego, (…) to również z tych pieniędzy 

dołożyliśmy tak, aby zrobić nakład tysięczny i dodrukowaliśmy w tym roku i w tym 

momencie mogliśmy rozdać wszystkich uczniom na zakończenie roku szkolnego do 

świadectwa, tych którzy uczą się historii. (…) Ponad 660 egzemplarzy publikacji rozdaliśmy. 

Daliśmy też do liceum ogólnokształcącego”. 

Pani Radna Zdzisława Bosak-Kawa przekazała radnym książkę pt. „Nasza mała Ojczyzna. 

Historia Łobżenicy i okolicy”. 

 

Ad. 24 Zakończenie obrad sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 16:32 zakończył obrady XXXI sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:         Przewodniczył: 

/-/ Łukasz Sobieszczyk       /-/ Antoni Kapeja 

 

* Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września  

2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2020 r. poz. 2176 z późn. zm.) oraz  

art. 24 ust. 1 rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia  



 37 

27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) - Dziennik Urzędowy Unii 

Europejskiej - 4.5.2016 L 119/1. 

 


